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Távolt volt:   Metzger Gyula bizottsági tag 

 

Meghívottak: a mellékelt jelenléti ív szerint 

 

Papp Péter elnök köszöntötte a megjelenteket. A bizottság ülését 15 óra 18 perckor megnyitotta. 

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 9 fő bizottsági tagból 8 fő jelen volt, majd 

ismertette az ülés napirendi pontjait és a tárgyalandó napirendek sorrendjét, tekintettel a meghívott 

vendégekre.  

Javaslatot tett a „Döntés a PA1 SKHU/1601/1.1/209 számú, Cultplay (Tematikus parkok építése) című 

projekt kivitelezése tárgyú közbeszerzési eljárás megindításáról” című napirend zárt ülésen való 

tárgyalására. 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, ezért kérte a bizottság tagjait, szavazzanak a napirendi 

pont zárt ülésen való tárgyalásáról.  

 

A bizottság a napirend zárt ülésen való tárgyalását nyílt szavazással, 8 fő bizottsági tag részvételével, 8 

igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Pénzügyi Bizottsága 

3/2019. (I.21.) PB határozata 

napirendi pont zárt ülésen való tárgyalásáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pénzügyi Bizottsága a 2019. január 21-ei ülésén 

a „Döntés a PA1 SKHU/1601/1.1/209 számú, Cultplay (Tematikus parkok építése) című projekt 

kivitelezése tárgyú közbeszerzési eljárás megindításáról” című előterjesztést zárt ülésen tárgyalja.  

 

Felelős: Papp Péter elnök 

 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, ezért Papp Péter elnök kérte a bizottság tagjait, 

szavazzanak a napirendről.  

 

A bizottság a napirendet nyílt szavazással, 8 fő bizottsági tag részvételével, 8 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Pénzügyi Bizottsága 
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a napirendről 
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Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pénzügyi Bizottsága a 2019. január 21-ei, 

rendkívüli ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja:  

Nyílt ülés: 

1. A Képviselő-testület 2019. január 22-ei ülése előterjesztéseinek megvitatása 

- Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

- Hulladékszállítási szerződések aktualizálása 

- A városi gimnáziumi, szakgimnáziumi és szakközépiskolai tanulmányi ösztöndíjról és a tanulók 

utazási támogatásáról szóló 16/2016. (VII.2.) önkormányzati rendelet módosítása 

- Önkormányzati ingatlanvagyonnak kapcsolatos döntések 

2. A 2019. évi költségvetés előkészítése 

3. A Pénzügyi Bizottság 2019. évi munkatervének elfogadása  

 

Zárt ülés: 

4. A Képviselő-testület 2019. január 22-ei zárt ülése előterjesztésének megvitatása 

5. Tájékoztató önkormányzati szerződésekről 

 

Felelős: Papp Péter elnök 

 

 

1. NAPIRENDI PONT: A Képviselő-testület 2019. január 22-ei ülése előterjesztéseinek 

    megvitatása 

 

Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Papp Péter elnök ismertette az előterjesztést és a helyben kiosztott kiegészítést. 

 

Gyuga Mihály bizottsági tag elmondta, hogy a szakbizottság tárgyalta a téli útüzemeltetést. 

Frakciótársaival az volt a véleményük, ha keményebb téli időszak várható, komolyabb mennyiségű hó 

esik, akkor a képviselő-testület és a bizottság, ha kell, rendkívüli ülésen tárgyalja át az arra az évre, 

idényre az OIH Zrt.-nek járó összeget annak érdekében, hogy el tudják a feladatukat látni. Ne legyen 

kevés a pénz, legyen megtámogatva a cég eszközbeszerzési lehetőséggel, annak érdekében, hogy a 

munkákat korrektül el tudják végezni. Ha alul vannak finanszírozva, akkor arra nincsenek felkészülve. 

Üljenek le és ezt a kérdést vizsgálják meg a cég szakembereivel, még év közben, amikor még nincs tél. 

 

Sólyom Jöran bizottsági tag elmondta, hogy a bizottság abban értett egyet, hogy a költségvetés 

tervezésekor létre kellene hozni egy kríziskeretet, amihez csak akkor lehet hozzányúlni, amikor ilyen 

jellegű probléma van. A képviselő-testület összehívására bizonyos jogszabályi feltételeknek kell 

megfelelni, ezért azt javasolták, hogy polgármester úr és cégvezető úr megfelelően koordinált és 

dokumentált intézkedései eredményeképpen lehessen csak ehhez a pénzkerethez hozzáférni. 

 

Opsuszta Csaba, az OIH Zrt. képviselője elmondta, hogy a mellékelt térkép alapján összességében 25 

km út van megjelölve síkosság mentesítésre, a város úthálózata viszont több mint 60 km. Ez az 1/3 része. 

A szerződésnek igen, de a lakossági elvárásoknak nem tudnak megfelelni. Ismertette az eszközállományt. 

Magának a társadalmi elvárásnak képtelenek megfelelni, azt, hogy az egész várost 4-8 órán belül 

megtisztítsák. Nem javasolta abban az irányba sem elindulni, olyan eszközállományt felállítani, ami arra 

alkalmas, hogy 4 óra alatt megtisztítja a várost. Ez az eszközállomány valóban elavult, de a szerződést is 

módosítani kell, ha a lakossági elvárásokat is meg akarják oldani. Véleménye szerint 95 %-os teljesítést 

végeztek a szerződés alapján.  

Kiszámolta, hogy december-január hónapban 13 M Ft-ot költöttek el. Kilencezer forintért van 

leszámlázva a városnak egy olyan teherautó, amit szabad piacon 16 E Ft-ért lehet megkapni. Más cég 

akkor jönne Oroszlányba, ha minimum 10 éves szerződést kötnének vele. Példaként említette, hogy a 

Zöld Út Kft. a tatai és kisbéri utak sózását végzi, 16 E Ft/órás díjjal, amit ők idéntől 9.100 Ft-ért 

számláznak. Ezekkel a számokkal sokat spórol a város.  
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Papp Péter elnök megköszönte a szakbizottság közreműködését a témában. Már jelezte, és most nem 

szeretné ismét elsorolni azokat az utcákat, amiket 72 óra alatt sem tudtak megtisztítani. Példaként mégis 

említette, hogy a gimnázium sarkától végig a Deák F. utcáig, a Haraszthegyi utcában csak az volt 

letakarítva, amit a lakók takarítottak, a templom előtti járda, a rendelőtől és a Czermann vendéglőig, 

valamint a körforgalomig ugyancsak tükörjég volt. Ezt 72 óra után jelezte a cégvezetőnek, ez kb. 1,5 km 

–es szakasz. Támogatja a szakbizottság ez irányú munkáját. Ami szükséges beruháznak, és ha van olyan 

műszaki megoldás, ami a tartalék tűzoltóautót bevonására alkalmas, akkor be tudják vetni azt is. 

  

Németh Ferenc bizottsági tag véleménye szerint a takarítási tervet is jó lenne átnézni. Felállíthatnának 

egy több lépcsős tervet. Lehetséges, hogy megváltoztak a közlekedési szokások is, más útvonalakon 

járnak. Tény, hogy mindenhova nem fognak odaérni, de lehet, hogy amikor ez a terv megszületett jó volt, 

de most más dolgoknak kell megfelelni és annak függvényében keressenek speciális eszközöket is, amik 

jobban megfelelnek a feladatnak.  

 

dr. Mátics István bizottsági tag javasolta, hogy aktualizálják az utcaneveket a térképen.  

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Papp Péter elnök kérte a bizottság tagjait, 

szavazzanak az előterjesztésről.  

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 8 fő bizottsági tag részvételével, 8 igen szavazattal, 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Pénzügyi Bizottsága 
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a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pénzügyi Bizottsága elfogadásra javasolja a 

Képviselő-testületnek a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott 

döntésekről, jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról” című előterjesztést.  

 

Felelős: Papp Péter elnök 

 

Opsuszta Csaba, az OIH Zrt. képviselője 15 óra 34 perckor elhagyta a bizottság ülését. 

 

Hulladékszállítási szerződések aktualizálása 

 

Sólyom Jöran bizottsági tag elmondta, hogy a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 3 igen 

szavazattal és 3 tartózkodással nem fogadta el a napirendet. A szerződéshez kapcsolta az ellenzék 

frakciója a konténeres szerződésekhez kötődő problémákat, ebből adódott a tartózkodás. Véleménye 

szerint a két szerződés egyértelműen rögzíti, mit kell végrehajtani.  

 

Gyuga Mihály bizottsági tag elmondta, igen, valóban összekötötték a két dolgot. Úgy ítélték meg, ennek 

a díjemelésnek a keretén belül kezdeményezik az újtárgyalását az illegálisan elhelyezett hulladék 

kérdésének. Mivel ez 1 éves időtartamra szól, nem lesz jobb lehetőségük. Nem az előterjesztés elfogadása 

számukra a kérdés, hanem az, hogy szeretnék, ha ennek az anyagnak a kapcsán újra tárgyalnák az illegális 

hulladék begyűjtését. Tegnap a frakciótagok is megerősítették abban, hogy sajnálatos módon megnőtt az 

illegális szemétlerakás a városon kívül, dűlőkben, erdős részeken, és ez arra vezethető vissza, hogy 

jelentősen csökkent az edényzetek száma költségcsökkentés okán. Ezért át kellene nézni újra az egész 

rendszert. A tapasztalatok azt mutatják, nem úgy működik a szerződéses viszony, ahogy szerették volna, 

mert nem az lett belőle, amit szerettek volna, hanem ellentétes folyamatot indított el. Ezért tartózkodtak, 

de szeretnék újratárgyalni ennek a kérdéskörnek a főbb pontjait. 

 

Sólyom Jöran bizottsági tag a szakbizottság ülésén is elmondta, az a véleménye, - az elmondott 

problémákat nem, csak a konklúzióját erősen vitatva - hogy Oroszlány Város Önkormányzata nemcsak 

csökkentette a konténerek számát, hanem bevezette és fenntartja az évi 4 lomtalanítást. Aki azt mondja, 
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hogy Oroszlány város lakói hordják ki a szemetet, nem feltétlen a teljes igazságot mondja. Oroszlány 

plusz még egy helybemenő lomtalanítást is vállal. Úgy érezi, hogy a lakosok számára a lomtalanítás 

korrekt módon van kezelve. Figyelembe kell venni azt is, hogy a jelenlegi probléma, nem helyi probléma.  

 

15 óra 40 perckor Székely Antal bizottsági tag elhagyta a bizottság ülését, a jelenlévő bizottsági tagok 

száma: 7 fő. 

 

Sólyom Jöran bizottsági tag elmondta még, hogy ez Magyarországon mindenhol óriási probléma, ez 

pedig a hulladék szállítás, a hulladék szállítás költségeinek a megváltozásában keresendő. Ezt a Kormány 

is látja, ezért ennek a problémának a kezelésére az önkormányzatok számára nagyon komoly összegeket 

biztosít. A rendészeti feladatokkal szintén tapasztalható, hogy a kamerarendszer fejlesztésének 

eredményeképpen tömegesen vannak felderítve az esetek, csak az elmúlt hónapban több mint fél millió 

forint értékű bírságot és a hulladékok elszállíttatásának megfizetését tették meg a szakemberek. Az a 

fejlesztés, ami a kamerarendszert érinti nem csak a közbiztonságot, hanem a hulladékkal kapcsolatos 

problémákat is kezeli. Nem utolsósorban pedig élni kell azzal az állami forrással, ami az illegális hulladék 

felderítését és felszámolását biztosítja.  

 

Papp Péter elnök egyetértett azzal, hogy nem ide tartozik, de szorosan kapcsolódik, hogy vizsgálják felül 

a beszedett hulladék-konténerek újra kihelyezését. Ha kiszámolják, hogy minden ilyen helyre kamerát 

telepítenek, utólag megrendelik a konténert, nem biztos, hogy olcsóbban jönnek ki, mintha rendszeresen 

elszállítanák arról a helyről. Inkább költene a konténerre, mint hogy bekamerázná a fél erdőszélt. 

Ráadásul a szemét több héten, akár hónapon keresztül ott marad. Folyamatosan kapja a visszajelzéseket 

arról, ahol eddig nagy konténer volt, ott megjelent a szemét. Még mindig nincs megoldás az évi 4 

lomtalanítás közötti időszakra. Nincs hová letenni ebben az időszakban a rossz hűtőt, szekrényt.    

 

15 óra 44 perckor Rajna Gábor alpolgármester elhagyta a bizottság ülését.  

 

Papp Péter elnök javasolta határozati pontba betenni, hogy a Városfejlesztési és Környezetvédelmi 

Bizottság vizsgálja felül a nagyméretű külterületi konténerek újbóli kihelyezését a februári ülésén.  

 

dr. Mátics István bizottsági tag elmondta, hogy a Závory Z. utca végén, a híd előtt nincs szemét. Azt 

javasolta, hogy ne egyoldalúan állítsák vissza, hanem vizsgálják meg hová kell és hová nem újra 

kihelyezni a konténereket.  

 

Óvári László OKÖ Zrt. vezérigazgató az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy az árat azért 

kellett megvizsgálni, mert sok költségelem megváltozott, itt a bérek emelkedésére gondol. Az előbb 

említett felvetésekhez hozzátette, hogy az elmúlt évben, amikor bevezették a zsákos rendszert, felhívta a 

figyelmet arra, hogy bizonyára ezzel nőni fog a lerakott hulladék mennyisége. De összességében ezzel 

még mindig egyszerűbb foglalkozni, mint azzal, amikor annyira megnőtt a behozott hulladékok 

mennyisége a városba, hogy az egyszerűen kezelhetetlen volt. Támogatja, hogy beszéljenek arról, milyen 

módon lehet ezt kezelni, beleértve a kormányzati forrás igénybevételét is. Ez országos probléma.  

 

Papp Péter elnök kérése Óvári László OKÖ Zrt. vezérigazgatóhoz az volt, fejtse ki, mit ért 

kormányzati forrás alatt. 

 

Óvári László OKÖ Zrt. vezérigazgató elmondta, hogy 250 M Ft van felkülönítve az illegális 

hulladéklerakók felszámolására. A megjelent illegális hulladékok nagy része nem a régi konténerek 

helyén jelent meg, hanem máshol.  Ez annyiban megnehezíti a dolgot, hogy jóval nehezebb begyűjteni, 

viszont mennyiségileg kevesebb, mintha kihelyezett konténerekről lenne szó.  

 

Papp Péter elnök véleménye az volt, hogy igen is sok szemét van, csak azt nem látják. Eddig az erdő 

szélén voltak lerakva, de most már az erdőben is.   

 

Óvári László OKÖ Zrt. vezérigazgató véleménye az volt, ha lesz is hulladékudvar, ez a fajta magatartás 

nem fog megszűnni. Csökkeni fog, de nem fog megszűnni, ez egy magyar mentalitás. Az a dolguk, hogy 

ezt elkerüljék. Hogy mik a lehetőségek, arról beszélni kell.  
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Németh Ferenc bizottsági tag elmondta, hogy a hulladék kezelésnek komoly szabályrendszere van. 

Kérdése az volt, hogy nem lehetne-e olyasmiben gondolkodni, ahol arra adnak lehetőséget, hogy például 

a kihelyezett bútort szétszedik.  

 

15 óra 15 perckor Székely Antal bizottsági tag visszatért a bizottság ülésére, a jelenlévő bizottsági tagok 

száma: 8 fő. 

 

Németh Ferenc bizottsági tag elmondta még, hogy az erdőbe lehet találkozni zsákos szeméttel, építési 

sittel, ami gyakorlatilag beton, tégla és olyan jellegű törmelék, amit újból felhasználhatnak. Ezt megfelelő 

szakemberek által biztosított területen nem lehetne-e külön gyűjteni? Vagy lehetőséget biztosítani arra, 

hogy ezt ellenőrzött körülmények között lerakhassák.  

 

Óvári László OKÖ Zrt. vezérigazgató elmondta, ami most körbe lett írva, az a hulladékudvar és annak 

megvannak a jogszabályi feltételei.  Ez most folyamatban van a KDVHÖT által, meggyorsítani nem 

tudják. A hulladéklerakó bővítése meg fog valósulni, ha elkészül, ott egy olyan jellegű szolgáltatást el 

tudnak indítani, hogy a városlakók évente, lakásonként 1 m3 lomhulladékot díjmentesen kihozhatnak saját 

maguk. Ha a hulladéklerakó elkészül, ez újból működhet, régen is működött. Ez nem olyan nagy 

mennyiség, valamelyest mégis csak segítené a problémát. Legkésőbb fél év múlva használatba tudják 

venni, ami sokkal előrébb van, mint maga a hulladékudvar. A hulladékudvar vélhetőleg ebben az évben 

nem fog tudni elkészülni, de egy évet így meg tudnak előlegezni.  

 

Sólyom Jöran bizottsági tag elmondta, ez a szolgáltatás most is rendelkezésre áll, véleménye szerint az a 

probléma, hogy kevés az információ a városlakóknak. Ezt lehet, hogy minden nap el kellene mondani. Ez 

kommunikációs hiba.  

 

15 óra 29 perckor Rajnai Gábor alpolgármester visszatért a bizottság ülésére. 

 

Gyuga Mihály bizottsági tag úgy tartaná jónak, hogy amíg a hulladékudvar nem készül el, addig a 

kukák legyenek visszahelyezve. Ezt vizsgálják meg.  

 

Papp Péter elnök javasolta kiegészíteni a határozati javaslatot azzal, hogy a Pénzügyi Bizottság javasolja 

a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottságnak, hogy a februári ülésén vizsgálja felül a külterületi 

konténerek kihelyezését és annak ürítési rendjét, illetve az illegális hulladéklerakók megszüntetésére 

szánt állami finanszírozás lehívásának lehetőségét.  

 

Óvári László OKÖ Zrt. vezérigazgató tájékoztatásként elmondta, hogy a pályázatok érkezési sorrendbe 

hívják le az összegeket. Minden ehhez szükséges információt átadott a hivatalnak.  

 

Sólyom Jöran bizottsági tag kérése az volt, hogy a holnapi képviselő-testületi ülésen a pályázattal 

kapcsolatos dolgokról kapjanak tájékoztatást.  

 

 

Papp Péter elnök kérte szavazzanak a módosító javaslatról. 

 

A bizottság a módosító javaslatot nyílt szavazással, 8 fő bizottsági tag részvételével, 8 igen és 

szavazattal elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Pénzügyi Bizottsága 

6/2019. (I.21.) PB határozata 

módosító javaslatról 
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Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pénzügyi Bizottsága elfogadta, azon javaslatot, 

hogy a Pénzügyi Bizottság javasolja a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottságnak, hogy a 

februári ülésén vizsgálja felül a külterületi konténerek kihelyezését és annak ürítési rendjét, továbbá 

vizsgálja meg az illegális hulladéklerakók megszüntetésére szánt állami finanszírozás lehívásának 

lehetőségét.  

 

Felelős: Papp Péter elnök 

 

Miután további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Papp Péter elnök kérte a bizottság 

tagjait, szavazzanak a módosított határozati javaslatról. 

 

A bizottság a módosított határozati javaslatot nyílt szavazással, 8 fő bizottsági tag részvételével, 8 igen 

és szavazattal elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Pénzügyi Bizottsága 

7/2019. (I.21.) PB határozata 

a „Hulladékszállítási szerződések aktualizálása” 

 című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pénzügyi Bizottsága elfogadásra javasolja a 

Képviselő-testületnek a „Hulladékszállítási szerződések aktualizálása” című előterjesztés módosított 

határozati javaslatát.  

 

Felelős: Papp Péter elnök 

 

16 óra 3 perckor Óvári László OKÖ Zrt. vezérigazgató elhagyta a bizottság ülését.  

 

A városi gimnáziumi, szakgimnáziumi és szakközépiskolai tanulmányi ösztöndíjról és a tanulók utazási 

támogatásáról szóló 16/2016. (VII.2.) önkormányzati rendelet módosítása 

 

Székely Antal bizottsági tag elmondta, az előterjesztés szerinti változtatásokat a pártközi egyeztetésen 

tárgyalták meg, ez került a szakbizottság elé, aki egyhangúlag elfogadta. 

Mindegyik változtatás szeptember 1-től érvényes, változatlanul hagyták az osztályzatok rendszerét, egyes 

helyeken csökkentették az ösztöndíjat, az alapfokú nyelvvizsga kikerült a rendeletből. 

  

16 óra 5 perckor Németh Ferenc bizottsági tag elhagyta a bizottság ülését, a jelenlévő bizottsági tagok 

száma: 7 fő. 

 

Székely Antal bizottsági tag elmondta még, hogy évismétlés esetén a tanuló az adott tanítási év első 

félévében nem jogosult ösztöndíjra, önhiba esetén.  

 

16 óra 6 perckor Németh Ferenc bizottsági tag visszatért a bizottság ülésére, a jelenlévő bizottsági tagok 

száma: 8 fő. 

 

Dr. Molnár Miléna aljegyző elmondta, hogy 2019. szeptember 1-jén léptetik hatályba a szabályokat. 

Kiegészítésként elmondta, hogy a nyári hónapokra nem jár majd az ösztöndíj, és a megismételt tanév első 

félévében sem jár majd az ösztöndíj.  

 

Székely Antal bizottsági tag elmondta, hogy az előterjesztés 2. pontjának szövegében, az „alábbi 

helyett” benne maradt a szövegben, azt a mondatot ki kell törölni az előterjesztésből, mert nem helyette 

lép be valami.  

 

Miután további, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Papp Péter elnök kérte a bizottság tagjait, 

szavazzanak az előterjesztésről. 
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A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 8 fő bizottsági tag részvételével, 8 igen szavazattal, 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Pénzügyi Bizottsága 

8/2019. (I.21.) PB határozata 

„A városi gimnáziumi, szakgimnáziumi és szakközépiskolai tanulmányi ösztöndíjról és a tanulók 

utazási támogatásáról szóló 16/2016. (VII.2.) önkormányzati rendelet módosítása” 

 című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pénzügyi Bizottsága elfogadásra javasolja a 

Képviselő-testületnek „A városi gimnáziumi, szakgimnáziumi és szakközépiskolai tanulmányi 

ösztöndíjról és a tanulók utazási támogatásáról szóló 16/2016. (VII.2.) önkormányzati rendelet 

módosítása” című előterjesztést.  

 

Felelős: Papp Péter elnök 

 

Önkormányzati ingatlanvagyonnal kapcsolatos döntések 

 

Sólyom Jöran bizottsági tag elmondta, hogy a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság  

egyhangúlag támogatta az előterjesztést. 

 

dr. Mátics István bizottsági tag elmondta, hogy az Egészségügyi és Szociális Bizottság múlt héten 

tárgyalta a Népekbarátsága u. 18. fsz. 1. szám alatti ingatlan újrahasznosítását. Mivel a védőnők 

ragaszkodnak a szakorvosi rendelőintézethez, nem akarnak beköltözni, így az ingatlan további 

hasznosítását javasolta a képviselő-testületnek a bizottság.  

 

Rajnai Gábor alpolgármester elmondta, hogy a közművek átírásra kerültek, fizetik a közös költséget és 

a további terheket. Véleménye szerint nincs a Varikont Kft. lakásállományában. 

  

Papp Péter elnök javaslata az volt, hogy a Pénzügyi Bizottság javasolja a Képviselő-testületnek, a 

jelenleg üresen álló Népekbarátsága u. 18. fsz. 1. számú ingatlan lakás célú hasznosítását. Kérte ezzel a 

módosítással szavazzanak. 

 

A bizottság a módosított előterjesztést nyílt szavazással, 8 fő bizottsági tag részvételével, 8 igen 

szavazattal, elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Pénzügyi Bizottsága 

9/2019. (I.21.) PB határozata 

az „Önkormányzati ingatlanvagyonnal kapcsolatos döntések”című  

előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pénzügyi Bizottsága elfogadásra javasolja a 

Képviselő-testületnek az „Önkormányzati ingatlanvagyonnal kapcsolatos döntések” című előterjesztést 

azzal a módosítással, hogy a Népekbarátsága u. 18. fsz. 1. számú ingatlan lakáscélú hasznosítását 

javasolja. 

 

Felelős: Papp Péter elnök 

 

Kérdés, interpelláció 

 

Kérdés, hozzászólás nem volt. 

 

Ezt követően Papp Péter elnök szünetet rendelt el.  
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SZÜNET 

16:18- 16:35-ig 

 

Papp Péter elnök zárt ülést rendelt el, mely 16 óra 52 percig tartott.  

 

 

4. NAPIRENDI PONT: A 2019. évi költségvetés előkészítése  

 

Papp Péter elnök elmondta, hogy átvezetésre kerültek az eddigi javaslatok. A néhány héttel ezelőtti 

hiány a felére csökkent.  

 

Bársony Éva osztályvezető elmondta, hogy a Pénzügyi Bizottságnak kiküldött anyagban több mint 1,4 

Mrd. Ft egyensúly különbség adódik. Az intézményekkel, a cégek vezetőivel megkezdték a tárgyalást, 

megkérték őket a kiadások racionalizálására. Azokat a javaslatokat, amiket tettek, már tartalmazzák a 

táblázatok. Nincsenek könnyű helyzetben, maradvány már szerepelt a korábbi táblákban, ennél több 

maradványra nem számíthatnak, az adóbevételek sem indokolnak nagyobb összegű terv adatot. A 

beruházásoknál jelentős azok száma, amire elkötelezettség van. Nagy értékű pályázatok húzódnak 

pénzügyileg a 2019-es évre. Ezek után már tényleg nem lesz könnyű az egyensúlyt megteremteni.  

 

Papp Péter elnök javaslatot tett az építményadó felülvizsgálatára, bár már ez az idei évet nem érinti. Ezt 

2011-ben 5%-kal csökkentették, azóta 7 év telt el, a 7 éves inflációt, ha évi 3%-kal megszorozzák, akkor 

25 %-os visszaesés van. Véleménye szerint ezt meg lehetne vizsgálni. Ez a közép- és kis vállalkozókat 

nem érintené, de a nagy adózóknak az épületméreteit tekintve plusz bevételhez juthatna a város.  

 

Bársony Éva osztályvezető elmondta, hogy az adórendeletet 11. hóban kell tárgyalni, akkor 

foglalkozhatnak a kérdéssel. 

 

Rajnai Gábor alpolgármester elmondta, addigra látni fogják milyen tendencia alakul ki az iparűzési adó 

tekintetében. Akkor még eldönthetik, milyen mértékben kerüljön szóba az adóemelés.  

 

Elekes László bizottsági tag kérése az volt, hogy a táblákra lábjegyzetbe írjanak dátumot. Korábban 

tárgyaltak már táblákat, összehasonlítva a korábbiakkal nem lehet tudni, melyik mikori, hányadik 

változatot látják.  

 

Sólyom Jöran bizottsági tag felvetette azt is, hogy a változtatott sorokat is jó lenne jelezni, mert több 

ezer sorról van szó, nehéz összehasonlítani a régi és új táblákat egymással. 

 

Papp Péter elnök elmondta több javaslat érkezett hozzá, melyet ismertetni fog.  

 

Sólyom Jöran bizottsági tag elmondta, hogy a 9-es táblához még nem nyúltak. Vannak olyan sorok, 

amik úgy kerültek be, hogy még nem foglaltak állást róla.  

 

Papp Péter elnök elmondta, javaslat volt az iparűzési adó megemelése 50 M Ft-tal.  

 

Bársony Éva osztályvezető elmondta, hogy az iparűzési adó jelenlegi tervét már korrigálták a december 

20-ai feltöltés alapján számítható adatokkal. A vállalkozások 2018. évről május 31-ig adnak bevallást, 

pontos képet akkor fognak kapni. Ez az 50 M Ft, - véleménye szerint - az egyensúly érdekében vállalható. 

De ezt év közben mindig figyelik.  

 

Papp Péter elnök elmondta, hogy a pénzmaradványnál is van egy 50 M Ft-os emelési javaslat, így az 

350 M Ft-ra változna.  

 

Bársony Éva osztályvezető jelezte, hogy a maradvány olyan tétel, amit beszámolókor fogad el a 

Képviselő-testület el. Amennyiben nem lesz annyi a maradvány, akkor a maradvány összegének 

különbözetével azonnal csökkenteni kell az előirányzatokat. 
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Papp Péter elnök elmondta, hogy minden intézménynél kértek visszalépést, ezután is várható még 

csökkenés. Ezért javaslat volt a polgármesteri és a képviselői keret 20-20 %-os csökkentése.  

 

Székely Antal bizottsági tag elmondta, hogy ő az egészet megszüntetné. Elvi okokból nem ért egyet 

ezekkel a sorokkal.  

 

Papp Péter elnök kérte szavazzanak a Polgármesteri és Képviselői keretek 20-20 %-os csökkentésről.  

 

A bizottság a javaslatot nyílt szavazással, 8 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen, 1 nem szavazattal és 

1 tartózkodással elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Pénzügyi Bizottsága 

12/2019. (I.21.) PB határozata 

a Polgármesteri és Képviselői keretek csökkentéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pénzügyi Bizottsága elfogadta azon javaslatot, 

hogy a Polgármesteri és Képviselői kereteket 20-20%-al csökkenti. 

 

Felelős: Papp Péter elnök 

 

Papp Péter elnök kérte szavazzanak a Polgármesteri és Képviselői keretek megszüntetéséről.  

 

A bizottság a javaslatot nyílt szavazással, 8 fő bizottsági tag részvételével, 3 igen és 4 nem szavazattal 

(1 bizottsági tag nem szavazott) elutasította és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Pénzügyi Bizottsága 

13/2019. (I.21.) PB határozata 

a Polgármesteri és Képviselői keretek megszűntetéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pénzügyi Bizottsága nem fogadta el a 

Polgármesteri és Képviselői keretek megszüntetését. 

 

Felelős: Papp Péter elnök 

 

Papp Péter elnök elmondta még, javaslat érkezett az Oroszlányi kosárlabda támogatása és az OSZE 

Labdarúgó Szakosztály támogatása csak fél éves költségének tervezésére, valamint az Állami 

fenntartásba került köznevelési intézményekben dolgozók elismerésére átadott pénzeszköz, Szakorvosi 

Rendelőintézetnek átadott pénzeszköz, Egészségügyi alapellátás támogatása, valamint az OMSZ 

támogatásának ugyancsak fél éves tervezésére. Az adófeltöltés után a juttatásokat újra tárgyalnák. Nem 

elvonni akarnak, hanem a költségvetést szeretnék egyensúlyba hozni. 

Kérte szavazzanak a javaslatról. 

 

A bizottság a javaslatot nyílt szavazással, 8 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen szavazattal és 1 

tartózkodással elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Pénzügyi Bizottsága 

14/2019. (I.21.) PB határozata 

költségvetési sorok csökkentéséről 
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Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pénzügyi Bizottsága elfogadta azon javaslatot, 

hogy az Oroszlányi kosárlabda támogatása, az OSZE Labdarúgó Szakosztály támogatása, az Állami 

fenntartásba került köznevelési intézményekben dolgozók elismerésére átadott pénzeszköz, a Szakorvosi 

Rendelőintézetnek átadott pénzeszköz, az Egészségügyi alapellátás támogatása és az OMSZ 

támogatásának június 30-ig történő tervezését. 

 

Felelős: Papp Péter elnök 

 

Papp Péter elnök elmondta, hogy a 2. sz. mellékletben a céltartalék beruházási, felhalmozási kiadásokra 

300 M Ft van tervezve, az általános tartalékra pedig 100 M Ft. Javaslat érkezett ezen összegek 

csökkentésére is, 50 M és 20 M Ft-tal. 

 

Gyuga Mihály bizottsági tag javasolta, hogy a kettőt együtt 300 M Ft-ra csökkentsék.  

 

Papp Péter elnök kérte szavazzanak arról, hogy a két tartalék összege összesen 300 M Ft legyen. 

 

A bizottság a javaslatot nyílt szavazással, 8 fő bizottsági tag részvételével, 8 igen szavazattal elfogadta 

és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Pénzügyi Bizottsága 

15/2019. (I.21.) PB határozata 

a „Céltartalék beruházási, felhalmozási kiadásokra, és az  

„Általános tartalék” sorok csökkentéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pénzügyi Bizottsága elfogadta azon javaslatot, 

hogy a „Céltartalék beruházási, felhalmozási kiadásokra, és az „Általános tartalék” sorokat összesen 300 

M Ft-ra csökkentik. 

 

Felelős: Papp Péter elnök 

 

dr. Mátics István bizottsági tag elmondta, hogy az Egészségügyi és Szociális Bizottság tárgyalta a 

bizottságot érintő tételeket. Véleményüket fejezték ki, hogy az egészségügyi megelőző programot 

szakmailag szükségesnek tartják folytatni. Az egészségügyi célra szánt támogatások (labor, fogászat, 

ügylet, sportorvos) szerepelnek a sorokban.  Az egészségügyi megőrzési program a 3. évébe jutott. A 

széklet-, és vérvizsgálatok finanszírozását az állam magára vállalta. A részletekről még nem tud, de 

remélhetőleg az állam tatja a szavát és a költségekkel nem kell majd számolniuk. Évekkel ezelőtt 

elkezdték a varicella oltásokat, ezt is kötelezővé teszi az állam január 1-jétől, de ez így mégsem teljesen 

igaz, majd szeptember 1-jétől fogja ezt bevezetni. Ez a költségmegtakarítás szeptemberig nem fog 

jelentkezni, így szükségesnek tartja az oltások továbbfinanszírozását, a bárányhimlő oltás ára is 

szerepeljen szeptemberig a költségvetésben. Ugyanakkor pedig a tavalyi kiadásokhoz, - ha eltekintenek a 

székelt-, és vérvizsgálatról, amit az állam finanszírozni fog - akkor a PSA vizsgálatok költségei merülnek 

fel plusz költségként. Ennek pontos költségét nem tudja, de a 3 évvel korábbi költségvetés adataiból erre 

következtetni lehet.  

 

Papp Péter elnök kérdése az volt, ez számszakilag mit jelent a táblázatban? 

 

dr. Mátics István bizottsági tag elmondta, hogy a tavalyi költségekhez hasonlít. Talán negyedévnyi 

bárányhimlő oltás árát takaríthatnak meg, ha szeptembertől tényleg elindul az állam által finanszírozott 

oltás. Ezért célszerű egész évre tervezni, legfeljebb megmarad az összeg. A PSA vizsgálatok árát kellene 

hozzátenni, a 3 évvel ezelőtti költségvetés adataiból ezt meg lehet tudni.  

 

Papp Péter elnök kérdésére – Ebben a táblázatban akkor ez növekményként szerepel? – dr. Mátics 

István bizottsági tag elmondta, hogy a tavalyihoz képest növekményként szerepel.  

 

Papp Péter elnök elmondta, ezt nem tudja támogatni.  
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Székely Antal bizottsági tag felvetette, hogy ingatlaneladásban is gondolkodik a város, de tisztában van 

azzal, hogy azt csak akkor tudják beépíteni, amikor szerződés is van. Az évközi egyensúly megtartásához 

ezt is figyelembe lehetne venni. 

 

Papp Péter elnök javasolta, hogy a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság a hivatal 

munkatársaival közösen vizsgálja meg a városi tulajdonban lévő eladható ingatlanok körét.  

Kérte szavazzanak arról, hogy a bizottság egyetért abban, hogy a ma hozott javaslatokkal átdolgozott 

költségvetést újra tárgyalhatónak találja. 

A bizottság a javaslatot nyílt szavazással, 8 fő bizottsági tag részvételével, 8 igen szavazattal elfogadta 

és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Pénzügyi Bizottsága 

16/2019. (I.21.) PB határozata 

a 2019. évi költségvetés tervezésről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pénzügyi Bizottsága újra tárgyalhatónak tartja 

az átdolgozott költségvetést. 

 

Felelős: Papp Péter elnök 

 

dr. Mátics István bizottsági tag kérése az volt, hogy 3-4 naponta küldjék el emailben az átdolgozott 

költségvetési táblákat, dátummal megjelölve. 

 

Papp Péter elnök kérése az volt, hogy a ma meghozott javaslatokat a költségvetésbe való beépítés után 

postázzák ki a bizottság tagjainak és Hermann Istvánné képviselő asszonynak. 

 

Bársony Éva osztályvezető elmondta, hogy folyamatosan történnek az egyeztetések, holnap is lesznek 

tárgyalások. Ezek a változások biztos be lesznek építve. 

 

5. NAPIRENDI PONT: A Pénzügyi Bizottság 2019. évi munkatervének elfogadása   

 

Papp Péter elnök ismertette a munkatervet.  

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak a 

munkaterv elfogadásáról. 

   

A bizottság a munkatervet nyílt szavazással, 8 fő bizottsági tag részvételével, 8 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Pénzügyi Bizottsága 

17/2019. (I.21.) PB határozata 

a  Pénzügyi Bizottság 2019. évi munkatervének elfogadásáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pénzügyi Bizottsága elfogadta a 2019. évi 

munkatervet.  

 

Felelős: Papp Péter elnök 

 

Papp Péter elnök a bizottság nyílt ülését 17 óra 38 perckor bezárta. 

 

 

K. m. f. 

 

 

 Papp Péter    

 elnök  bizottsági tag 


